
  

Referat fra dommermøde den 30. oktober 2021  

Til stede: Bjarne Lomholt, Claus Pedersen, Eli Nielsen, Ulla Hansen, Glenn Bernstein, Jon Silberg, Søren Duus, Carsten Horn, 

Einar Stærk og Mikkel Christiansen. 

Afbud fra: Peder Fihl, Peter Cronberg og Benny Olesen 

 

Bjarne bød de fremmødte velkommen og fortalte derefter at Mikkel Christiansen skulle op til dommereksamen under CEP. 

Dommereksamen tages i forbindelse med Euro-cup i starten af december 2021. 

 

1.  Evaluering af DM 

• Orientering fra Bjarne omkring hændelsen til DM i semifinalen omkring en spillers opførsel. 

Enighed blandt alle dommere om, at sagen ikke er behandlet korrekt op igennem systemet. 

Hverken på spilledagen, fra spilleledelsen til bestyrelsen og EU har der været sanktioner. 

 

• DU skal fremadrettet arbejde på en større ensartethed omkring advarsler og andre sanktioner.  

  

• Snak om dommernes lange arbejdsdage. Kunne dagene deles op? Det kræver flere dommere.  

 

• Område hvor dommer er til stede opdeles, så dommeren får et mindre område og dermed har bedre overblik over 

de samme hold. 

  

• Der er dog også brug for at klubberne vejleder deres medlemmer omkring regler. Der opleves at spillerne ikke 

kender de basale regler. Måske skal der laves information til klubberne inden sæsonstart omkring regelændringer og 

de almindelige regler. 

 

• Problemer med at personer, der i DVC-finalen, havde spillet på andre hold i starten. Kunne det være en fordel at TU 

og DU kigger på reglerne sammen? 

 

• Problemet med meget lange turneringer der slutter meget sent. Pauserne er for lange. TU måske arbejde på at få 

hold hurtigere ud på banerne. Kampe skal gå i gang til den ud kaldte tid – opvarmning må ske før spilstart. Evt. starte 

ved 2-2 i puljerne. TU bedre arbejdsbetingelser med f.eks. rum, hvor de kan sidde helt uforstyrret. 

Brug af spilleledelsen og dommerens mulighed for at ændre betingelserne for afvikling af en kamp. 

 

• Banernes beskaffenhed med store sten blev diskuteret. Flere områder var ikke helt gode. Forplejning og lukketider i 

cafeteriet var ikke optimalt. Holbæk Petanque Klub har haft snak med Holbæk Sports By og det er taget til 

efterretning.     

 

2.  Evaluering af DM i skud 

• Enighed at DM i skud trænger til et løft. Det er mandskabskrævende af dommere at afvikle skud uanset antal 

deltagere. Og med det meget lave deltagerantal i år, skal der nok findes en løsning i TU. 

 

• Det lave antal kan skyldes flere ting. Indbydelsen kom meget sent ude. 3. runde af SLT var lagt sådan, at alle jyske 

hold også spillede i vest, hvor det normalt er sådan at de fleste hold er på Sjælland og derfor er mere motiveret i 

deltagelse. 

 

• Skal af spillere i EU-trupperne være tvungen deltagere? 

 

• Måske kvalifikation i øst og vest og så senere finale – måske i forbindelse med DM. 

 



3.  Opdatering af spilleregler 

• Claus Pedersen orienterede om de ændringer der var i spillereglerne. Enkelte var nye, andre blot ændring af 

formuleringen. 

 

• Kugler må godt farves – anbefales at farven lægges i riller eller i de bogstaver / tal der er indgraveret. 

 

4.  Mike Pegg’s kompendium om sanktioner 

• Kompendiet var blevet oversat til dansk og Eli Nielsen gennemgik nøje de forskellige regler for gule, orange og røde 

kort. 

 

• Der var megen diskussion under gennemgangen og ikke alle regler var lige tydelige. 

  

• Flere spørgsmål undersøges af Eli hos Mike Pegg.  

 

 

5.  Evaluering af 4. runde af SLT 

• Skriftligt indlæg fra Søren Duus berørte kendskab til regler, regelfortolkning til slutspil i DK og Regionalen på 

Sjhælland 

 

• Dommerne mere synlige f.eks. ved at samle slutspillet for DK og Regionalen til et sted. 

 

• Bjarne Lumholdt havde en god oplevelse af sin dommergerning i Boule-Hedebo og fik ros af spillerne for indsatsen. 

 

6. Dommerkursus 

• Skal der være dommerkursus i Jylland for at få flere dommere fra Vest? Det ville nok være en god idé. Det er langt til 

Sjælland for jyderne. 

 

• Gøre det attraktivt at blive dommer. Forbundet har komplet måleudstyr, tasker m.m. som bliver udleveret til nye 

dommere. 

 

• Er der kandidater? Ikke umiddelbart. 

 

• Uddannelse af måldommere, som så sidenhen måske ville være rigtige dommere. 

 

• Skal klubber der har hold i elitedivisionen være forpligtiget til at stille med en dommer. Måske i alle divisioner? 

 

7. Dommerbehov til kommende turneringer 

• Der skulle findes dommere til den internationale turnering i Hedebo i januar 2022 og VM i maj 2022. Flere meldte 

sig og DU udtager dem der skal dømme. 

 

8.  Henvendelse fra det svenske dommerforbund vedr. hjælp til VM 

• DU og DPF har ikke ønsket at gøre brug af svenske dommere til VM i maj måned. 

 

9. Eventuelt 

• Dommersiden er ikke ajour ført 

 

• Dommerønske om adgang til VM i maj måned. 

 



• DU tilmelder alle dommere til ”Dommerklubben” i Petanqueportalen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


